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Referat af afdelingsbestyrelsesmødet den 15. januar 2019 
 
På mødet deltog: 
Torben Andersen (TAN), Birthe Rasmussen (BIR), Henrik Hansen (HHA), Michael Tang Pedersen 
(MTP), Birgit Borre (BBO), Allan Olsson (ASO), Gitte Winther (GIW), Jens Basballe (JEB) (fra 
punkt 9) og Preben Mac (MAC). 
 
Afbud fra: 
- 
 
Møder i 2019: 
Budgetseminar Tirsdag 22. januar 2019 17.00 

Bestyrelsesmøde Onsdag 27. februar 2019 17.00 

Styregruppemøde Onsdag 6. marts 2019  16.30 
Afdelingsmøde  Tirsdag 12. marts 2019 18.30 
LAB rep. møde budget Tirsdag 19. marts 2019 17.00 
Nytårskur Lørdag 30. marts 2019 18.00 
Bestyrelsesmøde  Tirsdag 9. april 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag  7. maj 2019 17.00 
Styregruppemøde Tirsdag 14. maj 2019 16.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 18. juni 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 27. august 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 24. september 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 22. oktober 2019 17.00 
Afdelingsmøde Tirsdag 5. november 2019 18.30 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 5. november 2019 Efter afd. mødet 
Best.middag Lørdag 9. november 2019 18.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 19. november 2019 17.00 
LAB rep. møde Torsdag 12. december 2019 17.00 
Bestyrelsesmøde Tirsdag 17. december 2019 17.00 
 

Dagsorden. 
1. Besigtigelse af kældergange. 
2. Åbent Hus. 
3. Valg af referent. 
4. Godkendelse af dagsorden. 
5. Diverse småsager.  
6. Godkendelse af referat af møde den 4. december 2018. 
7. Opfølgning på referat af møde den 4. december 2018. 
8. Opfølgning på afdelingsmødet den 13. november 2018. 
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9. Nyt fra ejendomslederen. 
10. Garager, evt. bedre videoovervågning og belysning 
11. Helhedsplanen, seneste nyt, gennemgang af seneste styregruppemødereferat og 

byggemødereferat, lygtepæl ved 255 øst, dækning af udgifter på grund af fejl og 
mangler mv. 

12. Prioritering af forbedringer og vedligeholdelsesarbejder, som der bl.a. ikke var 
økonomi til i helhedsplanen. 

13. LAB, herunder gennemgang af repræsentantskabsmødet den 13. december 2018. 
14. Afdelingens mulighed for brug af de 2x4 % huslejeforhøjelse, som er pålagt af 

Landsbyggefonden. Økonomichef Anders Kristensen fra DAB deltog under dette 
punkt. 

15. Budgetcafe 22. januar 2019.  
16. Meddelelser fra formanden. 
17. Henvendelse fra beboerne. 
18. Indgående og udgående post. 
19. Indkomne forslag. 
20. Eventuelt. 

 
Ad. 1 
Blev behandlet under punkt 12. 
 
Ad. 2 
Der kom ingen beboere til Åbent Hus. 
 
Åbent Hus er tænkt som en mulighed for, at beboere kan komme med gode forslag, der er til gavn 
for beboerne, og som kan gøre Sorgenfrivang II til et bedre sted at bo. Spørgsmål om driften skal 
ikke behandles på Åbent Hus, men skal rettes til ejendomskontoret. 
 
Næste Åbent Hus afholdes den 27. februar 2019 kl. 17.00. 
 
Ad. 3 
Mac blev valgt som referent. 
 
Ad. 4 
Dagsordenen blev godkendt. 
 
Ad. 5  
Der var intet at bemærke. 
 
Ad. 6  
Referat af møde den 4. december 2018 blev godkendt. 
 
Ad. 7  
Opsætning af bogreoler ved vaskeriet til byttebøger. Reol bestilt. Opsættes hurtigst muligt.  
 
Parkeringen ved receptionen ind mod legepladsen er ikke beregnet til skråparkering, men 
beboerne parkerer på skrå, så der er plads til flere biler. Hvis det ikke forhindrer udrykningskøretø-
jer og lignende at køre forbi, er det ikke noget problem. Beboerne opfordres til at parkere bilen så 
langt inde som muligt. Bestyrelsen følger sagen. 
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Beboere med store køretøjer anmodes om at parkere på Grønnevej og Abildgårdsvej. 
 
Der opsættes selvklæbende skilte med ”Parkering forbudt” midlertidigt på elevatorruden indtil ny 
asfalt med afmærkning etableres. Dette sker når arbejdet med helhedsplanen er færdig. 
 
Billardklubben har ikke reageret på bestyrelsens henvendelse om at gøre noget ved røggener fra 
klubben. Klubben rykkes. 
 
Brugen af infoskærmene fungerer godt.  
 
Elektronisk bookning af vaskemaskiner vil betyde, at kapaciteten bliver begrænset, og det kræver 
investering i et nyt reservationssystem. Bestyrelsen ønsker derfor ikke at indføre elektronisk 
booking. 
 
Når kantstenen langs kørevejen ved blok A bliver sat, vil de tykkede brosten ved indgangen ved 
259 blive oprettet. 
 
NCC og driften har ryddet op langs Kirkestien. 
 
DAB er sat på sager om oprydning ved udearealer ved nogle af stuelejlighederne. 
 
Der indføres ikke mulighed for gratisaviser i receptionen, da dette kan gå ud over receptionens 
salg af aviser.  
 
Der er kommet en ekstra hylde i affaldshus ved 253, så der er bedre mulighed for at lægge 
genbrugsting. 
 
Der ses på problemet med hylende ventilation på reposer, som opstår under specielle vindforhold.  
 
Mulighed og økonomi ved fælles udvendig vinduespudsning er undersøgt, og det er ikke 
økonomisk rentabelt.  
 
Ad. 8  
Der arbejdes med økonomi, fordele og ulemper ved afkalkning af afdelingens brugsvand.  
 
Efterskrift: Arbejdsgruppen har besluttet at droppe forslaget om afkalkning af brugsvandet på 
grund sundhedsrisiko og økonomi. Arbejdsgruppen vil følge udviklingen på området, og vil 
eventuelt tage sagen op igen, hvis udviklingen tilsiger det. Dette vil blive meddelt på næste 
afdelingsmøde. 
 
Ad. 9  
Ejendomslederen oplyste: 
 
Der har været brand på vaskepladsen i garagegården. Der er sket skader for små 100.000 kr. 
Beholdere med olie og lignende bliver fjernet fra området. 
 

Der er kommet en ny affaldscontainer ved affaldssuget. 
 
Der er installeret nyt CTR-anlæg i varmecentralen. 
 
Den store legeplads er tæt på at være færdigrenoveret. 
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Ovenlysvinduerne i børnehaven bliver udskiftet inden børnehaven flytter tilbage. 
 
Regnvandsanlægget til vaskeriet er etableret og igangsat. 
 
Kantsten ved kørevej langs blok B bliver opsat indenfor de næste par måneder. 
 
Stenbelægning til nye affaldskuber er blevet etableret. Der udsendes materiale til 
beboerne om hvordan affald i fremtiden skal sorteres. 
 
Ad. 10  
Da der har været nogle indbrud i garagerne foreslog Mac, at det undersøges hvad man 
kan man kan gøre med hensyn til lidt bedre belysning med bevægelsesfølere. Dette 
undersøges. 
 
Torben nævnte, at garagerne er beregnet til motorkøretøjer.   
 
Ad. 11  
Seneste udkast til styregruppemødereferat blev gennemgået og tilrettet. 
 
Der er opsat en lygtepæl på parkeringsarealet ved 255 på østsiden. DAB er blevet 
anmodet om at fjerne lygtepælen. 
 
Det er afdelingsbestyrelsens vurdering, at DAB og rådgivere er enige om, at dækning af 
udgifter på grund af fejl og mangler, som NCC ikke vil vedkende sig, altid skal betale af 
beboerne i Sorgenfrivang 2 over driften. Tages op på næste styregruppemøde. 
 
Evt. afholdelse af en festlig markering af afslutning af helhedsplanen tages op på næste 
bestyrelsesmøde. 
 
Bestyrelsen er utilfreds med, at beboerne skal være hjemme hele dagen, fordi NCC skal 
ind i lejligheden og retten en fejl i 10 minutter. NCC burde kunne præcisere tidspunktet 
bedre. 
 
Ad. 12  
Bestyrelsen arbejder med følgende punkter: 
 

 Rosenhaven 

 Området ved affaldssuget 

 Selskabslokaler 

 Kældergange 

 P-pladser 

 Nyttehaver 

 Langtidshenlæggelser 

 Garageanlæg 

 Forbedring og vedligeholdelsesarbejder 

 Legeplads mellem 249 og 253 
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 Kældernedgange 

 Indgangspartier 
 
Bestyrelsen skal vurdere hvad der skal laves, hvad det koster, og hvornår det skal laves. 
 
Rosenhaven. Følgende forslag blev nævnt: 
 

 Rosenhaven etableres med græs, blomsterbed og bænke 

 Rosenhaven etableres med stier, hække, bænke og græs 

 Der opsættes en form for belysning i Rosenhaven  

 Udnytte eksisterende rum til f.eks. salg af is eller andet. 
 
Henrik udleverede en skitse over forslag til indretning af Rosenhaven. Er mailet til 
bestyrelsen. 
 
Selskabslokaler. Der var enighed om følgende: 
Lokalerne trænger til en kraftig renovering herunder gulve, lofter, facader, belysning, 
toiletter, ventilation, omfangsdræn, varmesystem og køkkener. Mandskabsrummet bør 
udvides. De faste skabe skal bevares. 
 
Kældergange: Der er ikke akut behov for at renovere kældergangene. Inddækning af 
kabler ønskes snarest. 
 
Næste bestyrelsesmøde begynder kl 16.30 hvor affaldssuget og materielgården 
besigtiges. 
 
Ad. 13  
MAC blev valgt som næstformand i Lyngby Almennyttig Boligselskab (LAB). 
 
Ad. 14 
Økonomichef Anders Kristensen fra DAB deltog under dette punkt. 
 
Anders oplyste, at vi ikke må anvende de 2 gange 4 % huslejestigning til driften, herunder 
nye p-pladser, som blev godkendt på afdelingsmødet den 13. november 2018. Pengene 
skal ind på en reguleringskonto, som opgøres når byggesagen er afsluttet. 
 
Afdelingen bliver nød til at afvente afslutningen på byggesagen, før der kan sætte større 
ting i søen.  
 
Anders melder tilbage hvilke tilvalg i byggesagen, som kan få indflydelse på driften  
 
Ad. 15 
Budgetcafe afholdes den 22. januar kl 17. 
 
Udkast til budget 19/20 blev gennemgået. 
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Ad. 16 
Ordensregler og råderet, skal ændres vedrørende nedtagning af vægge. Mac taler med 
DAB. 
 
Vores Sorgenfri har inviteret til møde den 22. januar 2019. BIR, MTP og Mac deltager. 
 
I ”DAB beboer information” er der en artikel om vigtigheden af, at beboerne har tegnet en 
indboforsikring. Der kan læses mere om dette på dabbolig.dk/indboforsikring. 
Afdelingsbestyrelsen opfordrer alle beboere til at tegne en indboforsikring. 
 
Ad. 17 
Bestyrelsen har modtaget henvendelse om bedre markering af p-båse, bedre skiltning af 
p-forbud, gelænder ved reception, skiltning på affaldsluger og opsætning af spejl på toilet 
ved vaskeri. Mac sender svar til beboeren. 
 
Ad. 18 
Intet. 
 
Ad. 19 
Intet 
 
Ad. 20 
Intet 
 
 
Mødet sluttede kl. 21.50 
 
Mac 


